

炼钢

LIANGANG
(双月刊 1985 年创刊)

第 35 卷 第 1 期
2019 年 2 月

目 次

• 专题论述 •

中国钢铁工业转型发展时期炼钢科技进步的展望 王新华(1)

• 铁水预处理 •

弓形浸渍管 RH 钢液流动行为的物理模拟 任志峰,罗志国,邹宗树(12)

• 转炉及电炉冶炼 •

高碳钢 82B 微镁处理工艺研究 秦俊山,屈天鹏,王德永,等(18)

电炉炼钢中二噁英的排放现状及减排措施 操龙虎(24)

• 凝固与浇铸 •

两用型中间包控流装置的优化 陈 庆,储成阳,朱李艳,等(29)

含烧结镁橄榄石中间包涂料对汽车板钢洁净度的影响 郁书中,王德军,刘正龙,等(39)

方坯连铸结晶器三维热力耦合分析 毛 学,肖鹏程,刘增勋,等(47)

板坯连铸结晶器流场物理与数学模拟研究 武绍文,张彩军,刘 毅,等(54)

高等级齿轮钢夹杂物控制技术研究 杨光维,陈兆平,柳向椿(61)

连铸坯角部裂纹控制技术研究 康 伟,吕志升,孙 群,等(66)

连铸板坯在线质量判定系统的开发和应用 李中华,杨晓江,周朝刚,等(71)

• 产品工艺及质量控制 •

BOF→LF→VD→CC 流程生产 38CrMoAl 钢实践 魏 巍,李 虹(76)

CONTENTS IN BRIEF**• Special Topics •**

- Outlook on progress of steelmaking technology in transition period of Chinese steel industry WANG Xinhua(1)

• Hot Metal Pretreatment •

- Physical simulation on molten steel flow characteristics in the RH reactor with arched snorkels REN Zhifeng ,LUO Zhiguo ,ZOU Zongshu(12)

• BOF & EAF Steelmaking •

- Mg treatment process for high carbon steel 82B QIN Junshan ,QU Tianpeng ,WANG Deyong ,et al(18)

- Emission status and reduction measures of dioxins in EAF steelmaking CAO Longhu(24)

• Solidification & Continuous Casting •

- Optimization of dual-purpose tundish flow control device CHEN Qing ,CHU Chengyang ,ZHU Liyan ,et al(29)

- Effects of containing calcined forsterite tundish materials on steel cleanliness YU Shuzhong ,WANG Dejun ,LIU Zhenglong ,et al(39)

- Three dimensional thermo mechanical coupling analysis of billet continuous casting mould MAO Xue ,XIAO Pengcheng ,LIU Zengxun ,et al(47)

- Physical and mathematical simulation of mold flow field in slab continuous casting WU Shaowen ,ZHANG Caijun ,LIU Yi ,et al(54)

- Research on control technology of inclusions in case hardening steel YANG Guangwei ,CHEN Zhaoping ,LIU Xiangchun(61)

- Corner crack control technology for continuous casting strand KANG Wei ,LYU Zhisheng ,SUN Qun ,et al(66)

- Development and application of online quality determination system for continuous casting slab LI Zhonghua ,YANG Xiaojiang ,ZHOU Chaogang ,et al(71)

• Product Process & Quality Control •

- 38CrMoAl steel production practice with BOF→LF→VD→CC process WEI Wei ,LI Hong(76)